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عضو شورای شهر مشهد: 

حتی یک کارتن خواب در این شهر نباید وجود 
داشته باشد

عضو شورای اسلامی شهر مشهد تاکید کرد: به عنوان شورای انقلابی اجازه ندهیم در خیابان های 
شهر حتی یک کارتن خواب وجود داشته باشد.

شــورای ششم در نگاه مردم، شــورایی انقلابی شناخته می شود و انتظار بنده از خودم و اعضای 
شورای انقلابی این بود که در اولین قدم و به عنوان یک اولویت انقلابی، اجازه ندهیم حتی یک 
کارتن خواب در خیابان های شهر ببینیم چراکه آنها هم مسلمان هستند و برخی از آنها روزی جزو 
افراد توانمند و تولیدکننده کشور بوده اند و امروز مشکلات اقتصادی و شرایط 8 سال اخیر که شاید 

از 8 سال جنگ تحمیلی مخرب تر بود، به آنها آسیب زده است.
با حرکتی انقلابی و ضربتی باید کارتن خواب ها را دریابیم؛ در دوره های متعدد، مدیریت شــهری 
میلیاردها تومان پول به دســتگاه های مختلف داده تا در جهت مقابله با آسیب های اجتماعی کار 

کنند ولی متاسفانه اتفاقی نیفتاده است؛ کار شده ولی کم است.
تاکید می کنم که به هیچ عنوان مبلغی را به نهادها و دستگاه های دولتی و سازمان های مختلف 
در بحث مقابله آسیب های اجتماعی و جمع آوری معتادان متجاهر پرداخت نکنیم چراکه سودی 
از آنها حاصل نمی شود و خودمان باید به فکر باشیم و یک بار برای همیشه این معضل و آسیب 

را برطرف کنیم.
مردم عذاب می کشند و برای حل مشکلات معشیتی آنها باید کاری بکنیم؛ در طرحی ضربتی آنها 

را دریابیم و با اشتغالزایی به یاری آنها برویم.
حوزه فرهنگی و اجتماعی باید عرصه کارش را توســعه دهد و از آسیب های این حوزه بکاهیم؛ 
صدها آیتم در حوزه فرهنگی ردیف اعتباری مشخص دارند که هزینه کردن روی آنها ضرورتی 

ندارد و می توان اعتبارات را به آیتم های خاصی اختصاص دهیم.
بهترین فرهنگسرای مشهد در منطقه ای محروم، یعنی فرهنگسرای قرآن و عترت که پاسخگوی 
نیازهای فرهنگی و اجتماعی 400 تا 500 هزارنفر جمعیت ساکن در منطقه 3 بود، در شورای قبل، 

اجاره داده شد و در اختیار دستگاه قضایی قرار گرفت.
این واگذاری یعنی منتظر بمانیم و اقدام پیشگیرانه ای نداشته باشیم و سپس در مرکز قضایی به 

مشکل آسیب های اجتماعی بپردازیم.
در این خصوص باید تدبیری شود که یک ساختمان دیگر در اختیار دستگاه قضایی قرار گیرد و 

مردم دوباره به فرهنگسرا بازگردند.
هفته گذشــته در کمیته نظارتی یکی از مناطق شهرداری باخبر شدیم عده ای از شهروندان یک 
ســاختمان 4 طبقه که بدون مجوز شهرداری ساخته شده را از یک دلال خریداری کرده و حال 

شهرداری نسبت به تخریب آن اقدام کرده است.
برهمگان روشــن است که یک ساختمان 4 طبقه، یک شبه ساخته نمی شود و چندین ماه زمان 
می برد؛ عده ای دلال علنا می گویند در قبال دریافت مبلغی مشخص نسبت به ساخت پروژه اقدام 

می  کنند و پلیس ساختمان نیز مدتی حضور پیدا نمی کند.
نظارت بر ساخت وسازها و برخورد با اقدامات غیرمجاز نیازمند اصلاح است.

توجه به حاشیه شهر، رویکردی است که از شورای چهارم تاکنون در مدیریت شهری شکل گرفته 
و سیاسیون و نخبگان شهر نسبت به حاشیه شهر تغییر رویکرد داشته اند.

الان شاهد هســتیم که توجه به حاشیه شهر به گفتمان تبدیل شده و خوشبختانه در این دوره 
تمامی اعضای شورا حامی حل مشکلات حاشیه شهر هستند.

کارگروه »جهان شهر اسلام« ایجاد می شود

رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر مشهدمقدس گفت: 4 میلیون زائر خارجی 
مشــهد را می توان در ســایه تعامل با مجموعه های بین المللی به 40 میلیون زائر افزایش داد و 
برهمین اساس، به منظور ترویج و رونق گردشــگری در مشهدالرضا)ع(، کارگروه »جهان شهر 

اسلام« را فعال خواهیم کرد.
به گزارش صبح امروز حجت الاسلام حســن منصوریان در نشست صمیمی فعالان تاسیسات 
گردشگری استان با جمعی از اعضای شورای شهر با بیان اینکه تنها 3 درصد از بودجه شهرداری 
مشهد، متعلق به حوزه فرهنگی است، اظهارکرد: اگر حقوق کارکنان را هم کم کنیم، سهم این 
حوزه به کمتر از 2 درصد می رسد؛ در شرایطی که سازمان فرهنگی حوزه بسیار گسترده ای بوده 

و شامل عرصه های اجتماعی، زیارت، گردشگری، رسانه و ... هم می شود.
وی در پاسخ به درخواست بخشودگی عوارض فعالان حوزه گردشگری، گفت: هرگونه معافیت 
شــما، سهم حوزه فرهنگی از اعتبارات شــهرداری را کاهش می دهد؛ در عین حال، دغدغه ها و 
مسائل و مشکلات خود را با استدلال و منطق صحیح به کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای 

شهر ارائه دهید تا بتوانیم اتفاق خوبی در این بخش رقم بزنیم.
حجت الاسلام منصوریان از آمادگی کمیسیون فرهنگی و اجتماعی برای تشکیل کارگروهی در 
حوزه گردشــگری خبرداد و افزود: در این کارگروه می توان به ایده پردازی و بررســی کارشناسی 
مســائل و مشکلات و نقطه نظرات فعالان عرصه گردشگری پرداخت و بسته های حمایتی نیز 

برای این مجموعه ها درنظر گرفت.
رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شــورای اســلامی شهر مشــهدمقدس با بیان اینکه 
مشهدالرضا)ع(، جهان شهر برکت و کرامت است، تصریح کرد: در شهری هستیم که سالانه 30 
میلیون زائر ایرانی و 4 میلیون زائر خارجی دارد؛ شیفتگان امام رضا)ع( در کشور که از زیرساخت ها 
و شرایط مناسب و راحتی برای تشرف به مشهد برخوردارند و لذا توجه ویژه ای باید به 4 میلیون 
زائر خارجی داشــته باشیم.حجت الاسلام منصوریان با تاکید بر اینکه فعالیت ها در مشهد باید با 
پیوســت بین الملل باشد، گفت: با بهره گیری از ظرفیت های منحصربه فرد مشهدالرضا)ع(، تعداد 
زائران خارجی را می توان به 40 میلیون نفر رســاند؛ در این مســیر باید پتانسیل مجموعه های 

بین المللی چون جامعه المصطفی و ... بهره گرفت و در عرصه فراملی شبکه ایجاد کنیم.
وی افــزود: همه تشــکل ها و کانون ها و ... باید پای کار بیاینــد و با همفکری یکدیگر طرحی 
برای ایجاد جهان شهر اسلام تهیه کنیم؛ با تحقق این مهم بسیاری از مشکلات فعالان عرصه 

گردشگری و مدیریت شهری مشهد برطرف می  شود و رونق اقتصادی را شاهد خواهیم بود.
حجت الاسلام منصوریان تصریح کرد: یک روز افزایش ماندگاری زائر و بازپس گیری بازار سوغات 
از چین کارکردی به مراتب وســیع تر و گره گشاتر از معافیت و تخفیف در عوارض دارد؛ برهمین 

اساس، تشکیل کارگروه »جهان شهر اسلام« باید فعال شود.
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شــهردار مشهد گفت: از همه  همکاران شهرداری درخواست می کنم برنامه های خود 
را با محوریت مردم انجام دهند زیرا ملاک ما مردم محور و آسایش محور بودن است. 
نباید قوانینی وضع کنیم که سبب دشواری کار مردم شود.سید عبدالله ارجائی در جلسه 
هماهنگی اقدامات حوزه حمل و نقل و ترافیک ضمن عرض تسلیت رحلت پیامبر اکرم 
)ص( و شــهادت امام رضا )ع( ، اظهار کرد: متاســفانه امسال پایانه معراج را در اختیار 
نداریم و جایگزینی برای آن در نظر گرفته نشده است؛ لذا در صورت نیاز حتما خروجی 
های غرب باید تقویت شــود.وی با بیان اینکه رفاه و سلامت مردم در پایانه امام رضا 
)ع( بسیار اهمیت دارد، بیان کرد: مهم است که مردم سفری امن و سالم داشته باشند. 
اینکه مکان مشخصی برای فروش بلیت طراحی شده، خوب است اما باید راحتی مردم 

نیز ملاک عمل قرار بگیرد، زیرا ممکن است زائران گوشی هوشمند نداشته باشند و نتوانند بلیت اینترنتی تهیه کنند.شهردار مشهد 
درباره نحوه ســرویس دهی اتوبوسرانی در دهه پایانی صفر نیز خاطرنشان کرد: احتمال می دهیم امسال تا سه برابر سال گذشته 
ازدحام جمعیت داشته باشیم. پس تا هنگامی که مردم حضور دارند، سرویس دهی برقرار باشد. نباید مردم به خاطر نبود وسیله در 
هوای سرد بمانند. لذا باید ناوگان اتوبوسرانی را در اطراف حرم تقویت کنیم.ارجائی ضمن درخواست برای قرار دادن اتوبوس های 
واکسیناسیون در اطراف حرم مطهر رضوی به صورت 24 ساعته، درباره نحوه سرویس دهی تاکسیران ها گفت: سازمان تاکسیرانی 

باید نظارت جدی داشته باشد. نباید تاکسی های خطی تنها به صورت دربستی مسافر جا به جا کنند یا قیمت ها را افزایش دهند.
وی ضدعفونی تاکسی ها را بسیار مهم دانست و ادامه داد: در این روزها به نظافت و ضدعفونی تاکسی ها بیشتر دقت شود.  

2 تن از اعضای شــورای اسلامی شهر مشهد در خصوص فعالیت مدیران دوتابعیتی و 
برخورد نامناسب بازرسان سد معبر با شهروندان، به شهردار تذکر دادند.

به گزارش ایرنا، دوشنبه این هفته در جلسه علنی شورای شهر مشهد، رییس کمیسیون 
اقتصادی، سرمایه گذاری و مشــارکت های شورای شهر مشهد در قالب تذکری اظهار 
داشت: از شــهردار مشهد درخواست دارم مساله افراد دارای تابعیت مضاعف را در بین 
مدیران شهرداری پیگیری کند.مجید دبیریان افزود: این افراد نه تنها به قوانین جمهوری 
اسلامی، بلکه برای قوانین کشور دوم نیز سوگند وفاداری خورده اند لذا دارای تضادهای 
سیاسی هستند و شــهردار باید از فعالیت این افراد در سطوح مدیریتی جلوگیری کند.
وی به گروه پشتیبانی شورای شهر نیز در برگزاری جلسات شورا و مشکلات موجود در 

پخش زنده جلسات تذکر داد و افزود: مردم انتظار دارند که حداقل بتوانیم جلسات خود را به درستی برگزار کنیم.رییس کمیسیون 
فرهنگی، اجتماعی، زیارت و گردشگری شورای اسلامی شهر مشهد نیز در تذکری گفت: پلیس ساختمان و سد معبر برخورد خوبی 
با شهروندان ندارد، این موضوع حرام است و باید جلو آن گرفته شود.حجت الاسلام حسن منصوریان افزود: برای بانوان شاغل در 
شهرداری نیز باید محیطی فراهم شود تا بتوانند به راحتی و در عین رعایت شوونات اسلامی، کار خود را به نحو احسن انجام دهند، 
در حال حاضر در شــهرداری بانوان در اولویت قرار دارند.وی ادامه داد: شهرداری باید برای رانندگان حوزه حمل ونقل عمومی نیز 
مکانی برای استراحت، ادای نماز و صرف ناهار مهیا کند.وی گفت: بخش های بازدارنده ای در شهرداری دیده می شود که گزارش 

های خوبی از آن به گوش نمی رسد و ضروری است در مدیریت این بخش ها تجدیدنظر شود.

رویکرد شهرداری مشهد، آسایش و مردم محور بودن است تذکر 2 عضو شورای اسلامی مشهد به شهردار

ارزیابان یونسکو به خراسان رضوی آمدند:

7 کاروانسرای تاریخی استان در مسیر ثبت جهانی 
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کاروانسرا ی تاریخی خراسان رضوی 
از 11 مهرماه جاری به اســتان وارد 
شــده و در حــال ارزیابــی فنی و 

کارشناسی این آثار تاریخی هستندو
به گزارش صبح امروز، مدیرکل میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
خراســان رضوی در این بــاره گفت:  
یونسکو  میراث جهانی  ارزیابان کمیته 
که برای بررســی پرونده ثبت جهانی 
کاروانســراها به ایران سفر کرده  اند در 

حال ارزیابی کاروانسراهای تاریخس استان هستند.
 یدجواد موســوی افزود:  هفت کاروانســرای تاریخی این 
استان در سفر ارزیابان کمیته میراث جهانی یونسکو اعزامی 
از ایکوموس جهانی، از نظــر ارزش تاریخی و برخورداری 
از شرایط لازم برای ثبت در پرونده کاروانسراهای تاریخی 
ایران مورد بررســی و ارزیابی قرار می گیرند. موسوی این 
کاروانسراها را شامل کاروانسراهای مزینان معروف به شاه 
عباسی در داورزن، مهر در جاده سبزوار به شاهرود، زعفرانیه 
در سبزوار، فخرداوود در مشهد، عباس آباد در تایباد، فخرآباد 
در بجستان و رباط شــرف در سرخس اعلام کرد. او ادامه 
داد:  کاروانسراها و رباط های تاریخی از مهمترین جاذبه های 

گردشگری ایران هستند که همواره بسیاری از جهانگردان 
را به سوی خود جذب می کنند.به گفته وی این کاروانسراها 
که در زمان خود از اهمیت بسیار برخوردار بودند نمونه های 

کاملی از هنر معماری عصر خویش را به تصویر می کشند.
موسوی تصریح کرد:  اســتان خراسان رضوی با توجه به 
گذر جاده ابریشــم از ناحیه شمالی آن از این نظر از اهمیت 
خاصی برخوردار است و هر ســال گردشگران و مسافران 
بسیار برای دیدن بنای کاروانســراها و معماری آن به این 
اســتان سفر می کنند. کاروانسراها و رباط  هایی که با وجود 
قدمت تاریخی از گذشته های دور تا امروز میزبان مسافران 

و گردشگران هستند.
برررسی دو کاروانسرای مهر سبزوار و مزینان داورزن

هم چنین رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی داورزن در ایــن باره گفت: ارزیابان یونســکو طی 
ســفری یک روزه موضوع ثبت جهانی 2 کاروان سرای مهر 
و مزینان این شهرستان را بررسی کردند.محمد عبدالله  زاده 
ثانی در گفت وگو با ایســنا عنوان کرد: کاروان سراهای مهر 
و مزینان شهرســتان داورزن برای ثبت در فهرست جهانی 
کاروان سراهای ایران توســط گروه ارزیابان یونسکو مورد 
بررســی نهایی قرار گرفت.وی اظهار کــرد: طی ماه های 
گذشته با اقدامات مرمتی و پاکســازی تلاش شد الزامات 
مورد نظر ســازمان یونسکو برای ثبت این 2 کاروان سرا در 

فهرست جهانی انجام شود. خوشــبختانه ارزیابان یونسکو 
دیدگاه مثبتــی در این بــاره داشــتند.رئیس اداره میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی داورزن گفت: قبل از 
اعزام ارزیابان یونسکو 2 کاروان سراهای مهر و مزینان این 
شهرستان مراحل نامزدی و منتخبی در ثبت جهانی یونسکو 
را گذارنــده بودند.عبدالله زاده ثانی افزود: کاروان ســراهای 
تاریخی بین راهی روستاهای مهر و مزینان در مسیر جاده 

ابریشم و جاده سبزوار به شاهرود  قرار دارد.
ثبت جهانی »رباط شرف« سرخس، تمدن منطقه را به 

جهانیان می شناساند
هم چنین نماینده فریمان، سرخس و بخش های احمدآباد و 
رضویه در این باره گفت: ثبت کاروانســرای تاریخی »رباط 
شــرف« سرخس در شــمار میراث جهانی، موجب معرفی 

تمدن و فرهنگ این منطقه به جهانیان خواهد شد.
سیداحسان قاضی زاده هاشمی زاده روزگذشته  در حاشیه سفر 
ارزیابان یونســکو به سرخس که با هدف بررسی و ارزیابی 
ثبت جهانی کاروانسرای رباط شرف صورت گرفت، در گفت 
وگو با ایرنا اظهار کرد: ثبت جهانی کارونســراهای تاریخی 
ایران و خراســان رضوی در قالب پرونــده واحد در میراث 
جهانی یونســکو، موجب معرفی این آثار و افزایش شناخت 

جهانیان از فرهنگ و تاریخ ایران و خراسان می شود.
وی با ابراز امیدواری نسبت به قطعی شدن ثبت آثاری مانند 

رباط شرف در فهرست میراث جهانی گفت: با ثبت جهانی 
رباط شــرف از آن به عنوان »موزه آجری ایران«، به دلیل 

قدمت تاریخی و هنر معماری آن نام برده خواهد شد.
نماینده سرخس در مجلس اظهار کرد: امیدواریم در تیرماه 
سال آینده با اعلام گزارش نهایی ثبت جهانی کاروانسراهای 
تاریخی ایران، شــاهد اوج نمایش و معرفی فرهنگی تاریخ 
غنی ایران و خطه خراسان به خصوص شهرستان سرخس 

باشیم.
 میراث جهانی یونسکو پیمان نامه ای بین المللی است که در 
تاریخ 1۶ نوامبر ســال 1۹72 به تصویب کنفرانس عمومی 
یونسکو رســید و موضوع آن، حفظ آثار تاریخی، طبیعی و 
فرهنگی بشر است که اهمیت جهانی دارند و متعلق به تمام 
انسان های زمین، فارغ از نژاد، مذهب و ملیت خاص هستند.
بر این اساس کشورهای عضو یونسکو می توانند آثار تاریخی، 
طبیعی و فرهنگی کشور خود را نامزد ثبت در فهرست میراث 
جهانی کنند. حفاظت از این آثار پس از ثبت در این فهرست 
در عین باقی ماندن در حیطه حاکمیت کشــور مربوطه بر 

عهده تمام کشورهای عضو خواهد بود.
تاکنون بیش از هزار و 750 اثر تاریخی اســتان خراســان 
رضوی در شــمار آثار ملی ثبت شده است و 2 اثر تاریخی 
و فرهنگی آن شــامل قنات قصبه گناباد و دوتارنوازی این 

استان نیز در فهرست آثار جهانی به ثبت رسیده است.

با موافقت اعضای شورای اسلامی شهر مشهد 
مجوز انتشــار و فروش 12 هزار میلیارد ریال 
اوراق مالی اسلامی برای خطوط مترو این شهر 

صادر شد.
لایحه دوفوریتی انتشــار اوراق مالی اسلامی 
بــرای خطوط 2، ســه و چهار قطار شــهری 
مشهد در جلسه علنی دوشنبه این هفته شورای 
اسلامی این شــهر بررسی و مجوز فروش 12 
هزار میلیارد ریال از محل بودجه امسال کشور با 
سود علی الحساب مورد توافق با بانک مرکزی و 

سازمان بورس و اوراق بهادار ایران صادر شد.
طبق این مصوبه، 2 هزار میلیارد ریال از این مبلغ برای اجرای فاز پنجم خط 2 قطار شهری، هفت هزار میلیارد 
ریال برای اجرای فاز ۶ خط ســه قطار شهری و ســه هزار میلیارد ریال نیز برای اجرای فاز یک خط چهار آن 
اختصاص می یابد.خط یکم قطار شهری مشهد به طول 1۹ کیلومتر از پایانه غدیر نخریسی تا وکیل آباد اسفند 
138۹ به بهره برداری رسید و هم اکنون روزانه به طور میانگین 130 هزار نفر در این مسیر جا به جا می شوند. 
مســیر توســعه 4.5 کیلومتری این خط نیز از ایستگاه غدیر تا فرودگاه مشهد در دهه فجر سال 13۹4 به بهره 
برداری رسید.عملیات حفاری 14.5 کیلومتری خط دوم قطار شهری مشهد نیز از منطقه رضاشهر به سوی منطقه 
طبرسی شمالی پانزدهم بهمن 13۹4 به پایان رسید و اسفند سال 13۹5 مرحله نخست این خط به طول هشت 
کیلومتر بهره برداری شد.اواخر اسفند 13۹۶ نیز با بهره برداری از 2 کیلومتر دیگر از مسیر این خط، ایستگاه های 
ســعدی و شــریعتی به صورت آزمایشی به بهره برداری رسیدند و در ســفر اردیبهشت ماه سال 13۹7 رییس 
جمهوری به مشــهد این خط با خط یکم در ایســتگاه شریعتی اتصال یافت و ادامه این خط در ایستگاه میدان 
شهید کاوه نیز 18 مرداد همان سال بهره برداری شد.عملیات حفاری خط سوم قطار شهری مشهد نیز به طول 30 
کیلومتر که مسیر شهرک ابوذر تا قاسم آباد را پوشش می دهد از نیمه دوم فروردین سال 13۹5 آغاز شده است.
عملیات اجرایی خط چهارم نیز به طول 14.5 کیلومتر از انتهای خواجه ربیع تا شهرک شهید رجایی با 15 ایستگاه 
18 مرداد ماه 13۹8 آغاز شد.همچنین امروز لایحه دوفوریتی انتشار اوراق مالی اسلامی طرح حمل ونقل درون 

شهری به مبلغ سه هزار میلیارد ریال از محل بودجه امسال کشور با قید دوفوریت بررسی و تصویب شد.
در مصوبه دیگری نیز برای طرح بازآفرینی شــهری پیرامون حرم مطهر حضرت امام رضا )ع( از محل بودجه 

امسال کشور با قید دوفوریت مجوز انتشار اوراق مالی اسلامی به مبلغ چهار هزار میلیارد ریال صادر شد.
پس از گذشــت 25 سال از آغاز طرح توســعه بافت پیرامون حرم مطهر حضرت امام رضا )ع( به منظور حفظ 
شأن و جایگاه حرم مطهر رضوی در سیمای شهری، استمرار هویت معنوی زیارت، ارتقای شاخص های خدمات 
عمومی و تسهیلات اقامتی برای تمامی اقشار، حمایت از جمعیت مجاور باقیمانده و احیای بافت تاریخی موجود، 
بازنگری طرح با هدایت وزارت راه  و شهرسازی و همکاری دستگاه های محلی از اواخر پارسال در قالب »طرح 

ویژه تفصیلی« در دستور کار قرار گرفت.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر مشهدمقدس 
گفت: با همکاری بین مدیریت شهری، آستان 
قدس و اداره کل اوقاف، زمینه های مشــترک 
همکاری برای بهره مندی زائران و مجاوران از 
موقوفات رضوی پیش بینی خواهد شــد و این 
حســنه ماندگار باید به بهترین وجه در اختیار 

مردم قرار گیرد.
 بــه گزارش صبــح امروز، مهــدی ناصحی 
در آغاز هشــتمین جلســه علنی شورای شهر 
مشهدمقدس، با بیان اینکه ایام پایانی ماه صفر، 

روزهای غم بار و یادآور رحلت بهترین انســان ها و شهادت ائمه اطهار)ع( است، اظهارکرد: در روزهای پیش رو، 
ســالروز رحلت جانسوز رسول مکرم اسلام، شــهادت جانگذار کریم اهل بیت)ع( و امام مهربانی ها، امام رضا)ع(، 
ولی نعمت مردم مشهد و خراسان و کشور را داریم.وی با اشاره به محدودیت های پیش آمده ناشی از ویروس کرونا 
برای میزبانی از زائران رضوی در روزهای پایانی ماه صفر، گفت: امیدواریم هرچه زودتر شرایط لازم برای پذیرایی 
از زائران پیاده بارگاه منور رضوی فراهم آید.ناصحی ضمن تشــکر از شــهرداری مشهد بخاطر فضاسازی های 
محیطی در دهه آخر ماه صفر، افزود: زحمات و تلاش های هیئات مذهبی که در سطح شهر موکب های پذیرایی 
ایجاد نموده اند را هم ارج می نهیم.نایب رئیس شورای شهر مشهدمقدس تصریح کرد: شهرداری نیز در راستای 
تکالیف دینی و شــرعی خود، مشارکت لازم در این حوزه را خواهد داشت و امیدواریم شرایط لازم برای زیارت 
مقبوله همه مردم، با امنیت و سلامت کامل فراهم آید.ناصحی با گرامیداشت 12 مهرماه و 27 صفر، دهه وقف، 
گفت: ارائه خدمت به زائران بارگاه منور رضوی، یکی از مهمترین محورها و نیت واقفان بوده که این مهم صرفا 
به حریم مطهر رضوی محدود نمی شود.وی با تاکید بر اینکه مشهدمقدس، حیاط منزل امام رضا)ع( بوده و لذا 
شهر باید از امتیازات و منافع موقوفات بهره مند شود، تصریح کرد: با همکاری بین مدیریت شهری، آستان قدس 
و اداره کل اوقاف، زمینه های مشترک همکاری برای بهره مندی زائران و مجاوران از موقوفات پیش بینی خواهد 
شد و این حسنه ماندگار باید به بهترین وجه در اختیار مردم قرار گیرد.ناصحی در ادامه با اشاره به 13 مهرماه، روز 
نیروی انتظامی، گفت: این روز را به یکایک حافظان حریم و امنیت کشور تبریک عرض می کنیم و امیدواریم 
در انجام تکلیف خود موفق و پیروز باشند؛ ضمن اینکه مدیریت شهری در دوره شورای ششم، حداکثر تعامل و 

همکاری با ناجا را خواهد داشت.
هفته جهانی ناشنوایان، دیگر مناسبتی بود که نایب رئیس شورای شهر مشهدمقدس در این جلسه به آن اشاره 
کرد و افزود: ناشنوایان به عنوان بخش مهمی از جامعه، مورد تکریم و توجه شورای شهر مشهد هستند و در جهت 

رشد و ارتقاء سطح زندگی این عزیزان و بهره گیری از امکانات شهری تلاش خواهیم کرد.
ناصحی با بیان اینکه یکی از مهمترین رویکردهای شــورای ششم، ارتقاء کیفیت زندگی شهری افراد کم توان 
و معلول اســت، گفت: همه این افراد به عنوان بخش رســمی از شهروندان مشــهدی، باید زندگی کریمانه و 

کرامت محور داشته باشند. ود
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دستورالعمل بانک ها برای پرداخت وام 
ودیعه مسکن متفاوت است

دبیر کانون بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی گفت: برای پرداخت وام ودیعه مســکن، 
بانک ها تخلفی نکردند، زیرا دســتورالعمل بانک هــای خصوصی در این زمینه با هم متفاوت 

است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و ســیما، محمد رضا جمشــیدی درباره 
پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن در بانک های خصوصی افزود: پرداخت تسهیلات بانک های 
خصوصی مانند بانک های دولتی اســت، زیرا سیاســت ها را بانک مرکــزی تعیین می کند و 

بانک ها موظف هستند بر اساس چارچوب ها عمل کنند.
وی با بیان اینکه در بانک های مختلف آیین نامه هایی مختلفی وجود دارد ادامه داد: هر بانک 
آیین نامه خاص خود را برای پرداخت تسهیلات دارد و شرایط پرداخت تسهیلات در بانک ها 
متفاوت اســت به همین دلیل اســت که در زمان مراجعه متقاضی به بانک، شرایط متفاوت، 

باعث شکایت و گله متقاضیان می شود.
جمشــیدی اضافه کرد: یکی از مواردی که بانک های خصوصی برای پرداخت تسهیلات وام 

ودیعه مسکن انجام می دهند اعتبارسنجی است و در این رابطه نیز بانک ها باهم متفاوتند.
وی ادامــه داد: برای اینکه هزینه ای متحمل مشــتریان بانک نشــود، خــود بانک اقدام به 

اعتبارسنجی می کند.
دبیر کانون بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی گفت: اعتبارسنجی قانونی است، زیرا در 
گذشــته معوقات بانک ها و تسهیلاتی که پرداخت نشده به دلیل اعتبارسنجی نادرست یا عدم 

اعتبارسنجی بوده به همین دلیل بانک ها سخت گیری می کنند.
جمشــیدی در پاســخ به اینکه چرا در طرح ودیعه مســکن بانک های خصوصی سختگیری 
می کنند؟، تصریح کرد: اعتبار بانک های خصوصی کم اســت و بانک ها وکیل سپرده گذاران 
هســتند و به وکالت از آنان، ســپرده جمع آوری می کنند تا منابع ایجاد کنند بر همین اساس 

مقید هستند تا اصل و سود پول بازگردد.
وی ادامه داد: باید در طرح ودیعه مســکن، قراردادی ســه جانبه میان بانک، موجر و مستاجر 
ایجاد و تســهیلات به موجر پرداخت می شد تا زمانی که مستاجر ملک را ترک می کند، موجر 

تسهیلات را به بانک برگرداند.
جمشــیدی تاکید کرد: طرح ودیعه مسکن با عجله ابلاغ شد و هیچ مصوبه ای در این باره به 

کانون بانک های خصوصی ابلاغ نشد.
وی در پاســخ به این سوال که اگر ظرفیت بانک ها به اتمام رسیده پس چرا در سامانه وزارت 
راه و شهرسازی، بانک انتخاب می شود؟، گفت: سامانه در اختیار وزارت راه و شهرسازی است 

و مشکلات را باید این وزارتخانه حل کند.
جمشیدی ادامه داد: سامانه ملی اسکان، متقاضی را به بانک معرفی می کند و وقتی به مرحله 
پرداخت برسد جزو آمار محســوب می شود در غیر این صورت جزو آمار محسوب نمی شود و 

سامانه چند برابر ظرفیت را به بانک ها اعلام می کند.
وی افزود: متقاضیان وام ودیعه مسکن، در صورت تخلف بانک های خصوصی برای پرداخت 
این وام به رئیس شعبه و بازرس بانک مراجعه کنند و اگر پاسخی دریافت نکردند به مدیریت 

بانک های بانک مرکزی مراجعه کنند.
جمشیدی ادامه داد: ثبت نام وام ودیعه مسکن تا پایان آذر تمدید شد و متقاضیان می توانند تا 

پایان بهمن تسهیلات دریافت کنند.

اعلام علت آتش سوزی در گمرک دوغارون 
ســخنگوی گمرک درباره علت آتش ســوزی در گمرک دوغارون گفــت: حریق یک تانکر 

سوخت باعث ایجاد آتش سوزی شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صد ا و ســیما، روح الله لطیفی اظهار داشــت: 
یک تانکر سوخت در محوطه پارکینگ خروجی گمرک دوغارون دچار حریق می شود. با وقوع 
این حادثه بلافاصله گمرک کامیون ها را از محوطه تخلیه می کند تا آتش به ســایر کامیون ها 

سرایت نکند.
وی اضافه کرد: در حین فرآیند جابجایی یک کامیون ترانزیتی و دو کامیون خالی افغانستانی 

هم دچار حریق شدند، در این محوطه معمولًا 200 تا 250 کامیون مستقر هستند.
پیش از این ســخنگوی گمرک از آتش ســوزی 4 کامیون در گمــرک دوغارون خبر داده و 
گفته بود: ظهر امروز در پارکینگ خروج گمرک دوغارون خراسان رضوی یک کامیون حامل 
ســوخت دچار حریق شد و گمرک دوغارون خروج کامیون ها از پارکینگ و ایمن سازی را در 

دستور کار خود قرار داد و 50 کامیون از این پارکینگ به نقاط امن انتقال پیدا کرد.
وی ادامه داده بود: علت شدت آتش سوزی نزدیک بودن یک دستگاه کامیون ترانزیتی و دو 

دستگاه کامیون خالی افغانستانی بود که دچار حریق شدند.
لطیفی گفته بود: در حال حاضر با هماهنگی گمرک چند اکیپ از آتش نشانی در حال اطفای 
حریق هستند و خوشبختانه ضمن ایمنی منطقه و کامیون های مستقر در مرز، عملیات اطفا در 
حال انجام اســت ضمن اینکه روزانه بیش از 700 دستگاه کامیون در مرز دوغارون به تبادل 

کالا بین ایران و افغانستان مشغول هستند.

ترخیص ۱۳ هزار تن برنج دپو شده در گمرک 
معاون فنی گمرک از ترخیص 13 هزار تن برنج خارجی دپو شده در گمرک در روز چهارشنبه 
14 مهــر خبر داد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و ســیما، مهرداد جمال 
ارونقی معاون فنی گمرک گفت: با پیگیری گمرک و موافقت وزارت جهاد کشاورزی و وزارت 
صمت از روز چهارشــنبه )14 مهر(، 13 هزار تن برنج دپو شــده در محوطه گمرک، ترخیص 
و وارد بازار می شــود.وی ادامه داد: ترخیص این میزان برنج دپو شــده در گمرک در کنترل و 
کاهش قیمت برنج در بازار تأثیر خواهد داشــت.ارونقی افزود: حدود 80 هزار تن برنج وارداتی 
دیگر که در حال تخلیه در بنادر کشــور اســت با دریافت مجوزهای لازم، شــنبه 17 مهر از 
گمرکات کشور ترخیص و راهی بازار می شود.گفتنی است ارونقی معاون فنی گمرک 10 مهر 
در نامه ای به سرپرســت معاونت بازرگانی داخلی وزارت صمت از این معاونت خواســت نظر 
خود را درباره محموله های برنج وارداتی که از نظر حقوقی تاریخ ورود آن ها به کشــور قبل از 

تاریخ ممنوعیت است اعلام کند.

معرفی569پروندهزلزلهزدگانخراسانشمالیبهبانک
معاون مدیریت بحران اســتانداری خراســان شمالی گفت: 
تاکنــون 5۶۹ فقره پرونده بازســازی واحدهای مســکونی 
خســارت دیده از زلزله امســال به بانک های عامل معرفی 

شده و پرداخت تسهیلات در حال انجام است.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از ایرنا، صادق 
رمضان زاده اظهار داشت: تاکنون 158 فقره پرونده در گرمه 
و 371 فقره در جاجرم و 40 فقره در مانه و سملقان به بانک 

ها معرفی شده و از شهرستان فاروج هنوز پرونده ای به بانک 
های عامل معرفی نشده است.

معاون مدیریت بحران استانداری خراسان شمالی خاطرنشان 
کرد: در شهرستان های جاجرم گرمه و مانه و سملقان 430 

فقره پرونده منجر به عقد قرارداد با بانک ها شده است.
وی اظهار داشت: اکنون در این سه شهرستان 385 واحد در 
مرحله پی کنی، 328 واحد در مرحله فنداســیون، 244 واحد  

در مرحله ستون و 84 واحد در مرحله سقف است.
معاون اداره کل دفتر مدیریت بحران اســتانداری خراســان 
شمالی با اشــاره به خسارت زلزله به 117 واحد مسکونی در 
روســتاهای فاروج گفت: پرداخت تسهیلات بازسازی به این 

روستاییان باید در نشست هیات دولت مصوب شود.
بر اســاس اعلام  بنیاد مســکن انقلاب اســلامی خراسان 
شــمالی، زلزله بهار امسال به هزار و 302 واحد مسکونی در 

روستاها و شهرهای سه شهرســتان گرمه، جاجرم و مانه و 
سملقان خسارت وارد کرد.  

در این حادثه یکهزار و 245 واحد مســکونی در روســتاها و 
شــهرها نیاز به بازســازی و 57 واحد نیاز به تعمیر پیدا کرد. 
این حادثه ســبب شد تا 252 واحد در روستاهای گرمه، ۶7۹ 
واحد در روســتاهای جاجرم و ۹8 واحد در روستاهای مانه و 

سملقان نیاز به تخریب و بازسازی پیدا کند.

چالش های ممنوعیت ورود لوازم خانگی خارجی!
کارشناســان اقتصادی بر این باور هســتند 
که بــا ممنوعیــت ورود محصولات خارجی 
صنعت لوازم خانگی، باید شــاهد دور شدن 
این صنعــت از رقابت پذیری در بازهای بین 
المللی و داخلی باشــیم. هرچنــد که از این 
موضوع نیز نمی توان غافل شــد که تحریم 
و ممنوعیت واردات، به حمایت تولید داخلی 

منجر می گردد. 
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
ایرنا، کارشناســان معتقدند کالاهایی که  از 
نیاز داخل را به صورت کیفی تامین می کنند، 
دست کم نباید تا سه سال وارد شوند، به این 
ترتیب افرادی که در بدترین شرایط تحریم ها 
نیازهای صنعت را تامین و کشور را خود اتکا 

کردند، آسیب نخواهند دید.
از  از کشورهای توسعه یافته صنعتی  بسیاری 
جمله کره جنوبی در ابتدای راه اندازی صنایع 
برای جلوگیری از واردات و حمایت از ساخت 
داخل شــان سیاست های محکمی داشتند. به 
اعتقاد کارشناسان یکی از کارهای مهمی که 
باید اتفاق بیفتد این اســت که شــرکت های 
داخلی بزرگتــر، قوی تر و توانمندتر شــوند 
تا برای رقابت در بازارهــای جهانی آماده تر 
باشــند.تحریم ها و خــروج خارجی ها از بازار 
ایران در ســال های گذشــته، اگرچه در ابتدا 
شرایط ســختی را برای صنعت لوازم خانگی 
رقم زد، امــا در ادامه و با حمایت های دولت 
و ممنوعیت واردات، به شکوفایی این صنعت 

منجر شد.
در روزهای گذشــته رهبر معظم انقلاب نیز 
طی نامــه ای ممنوعیت واردات لوازم خانگی 
را خواســتار شــدند. ممنوعیتــی که هرچند 
فرصت ارزشمندی برای تولیدکنندگان است 
اما کارشناســان معتقدنــد تولیدکنندگان نیز 
وظایفــی همچون ارتقای تحقیق و توســعه 
)R&D(، بهبود کیفیــت و فناوری، تعدیل و 
کاهــش هزینه ها، منطقی کــردن قیمت ها، 
تامین مستمر کالا در بازار، همکاری گسترده 
بــا شــرکت ها و مراکز دانش بنیــان، مراکز 
نوآوری و دانشــگاه ها و تعمیق ساخت داخل 

محصولات را بر عهده دارند.
نظارت مستمر حاکمیت از نحوه اجرایی شدن 
این نامــه و ابلاغیه های پیرو آن و همچنین 
مبارزه جدی بــا قاچاق لوازم خانگی به داخل 

کشــور، از جمله مواردی اســت که باید در 
دســتور کار باشد تا تولید داخلی بتواند از این 
فرصت و حمایت ارزشمند انجام شده نهایت 
اســتفاده را به نفع اقتصاد و مصرف کنندگان 

داخلی انجام دهد.
فعالیت های قاچاق چیان قابل رصد است

در این پیوند، محمدرضا شهیدی دبیر انجمن 
تولیدکننــدگان لــوازم صوتــی و تصویری 
کشور گفت: در ســال های گذشته با خروج 
خارجی ها از بــازار ایران، ظرفیت های خوبی 
در صنعت لوازم خانگی کشورمان ایجاد شده 
و اکنون باید کمک شود تا به راحتی در اختیار 

خارجی ها قرار نگیرد.
این راستا، تولیدکنندگان  بیان داشت: در  وی 
نیــز باید به ارتقای کیفــی محصولات خود 
و کاهــش قیمت هــا بپردازنــد، زیــرا حق 
مصرف کننده اســت که از تولیدات کیفی و با 

قیمت مناسب استفاده کند.
این مقــام صنفی تصریح کرد: باید هوشــیار 
باشــیم، زیرا اگر فقط جلوی واردات رسمی 
گرفته شــود، ممکن است به افزایش قاچاق 
بیانجامد.وی یادآور شد: اکنون فقط در بخش 
تلویزیــون، بیــش از 40 درصد محصولات 
موجود در بازار را کالاهای قاچاق تشــکیل 
می دهد. یعنی سالیانه بین 700 تا 800 هزار 
دســتگاه تلویزیون به طور قاچاق وارد کشور 
می شــود که عمده آنهــا از برندهای مطرح 

کره ای هستند.
شهیدی خواستار آن شد تا مبارزه جدی تری 
بــا مفرهای قاچــاق و شــبه قاچاق از جمله 
بازارچه هــای مــرزی، ته لنجــی، ملوانی و 
غیره انجام شــود، زیــرا در غیر این صورت 
قاچاق چیان بدون پرداخت عوارض، گمرکی، 
مالیات و غیره کالای بیشــتری وارد کرده و 

سود بیشتری خواهند برد.
دبیــر انجمن تولیدکنندگان لــوازم صوتی و 
تصویری کشــور خاطرنشان کرد: روزانه فقط 
هزاران پیامک و پیام از طریق فضای مجازی 
برای خریــد محصولات قاچاق در سراســر 

کشور ارسال می شود که قابل رصد هستند.
وی ادامه داد: عمده قاچاق چیان از سیســتم 
بانکــی برای تبــادلات پولی خود اســتفاده 
می کننــد و تراکنش های آنان نیز قابل دنبال 

کردن است.

شــهیدی با بیــان اینکه نامــه رهبر معظم 
انقلاب ناظر به واردات کالای ســاخته شده 
است، گفت: این محدودیت شامل تامین مواد 
اولیــه، تجهیزات و همچنین فناوری از خارج 
نمی شود و به خصوص در بحث تکنولوژی اگر 
از فناوری روز جهان غافل شویم به تدریج با 

تولیداتی کم کیفیت مواجه خواهیم شد.
خروج خارجی ها و ایجاد برندهای جدید

کیوان شکرانی مدیر یکی از برندهای مطرح 
د اخلــی نیز در این زمینــه گفت:  ممنوعیت 
واردات لوازم خانگی پیشــتر نیز وجود داشت، 
اما نامه اخیر رهبر معظم انقلاب مهر تاییدی 

بر آن بود.
وی بیان داشت: حال که بالاترین مقام کشور 
خیر و صلاح صنعــت لوازم خانگی را در این 
موضوع دیده انــد، ما نیز همچون گذشــته 
تبعیت خواهیم کــرد و همچنان که در حدود 
چهار سال گذشته توانســتیم متاثر از خروج 
کره ای هــا برند خودمان را ایجــاد کنیم، به 

حرکت رو به جلو ادامه خواهیم داد.
شــکرانی با تاکیــد بر اینکه همــواره تولید 
محصولات کیفی در دستور کار این مجموعه 
بوده، تصریح کرد: تولیدکنندگان داخلی باید با 
تمرکز بر موضوع کیفیت، از حمایت و فرصت 

پیش آمده نهایت استفاده را ببرند.
وی، مخاطــره اصلی را در شــرایط کنونی 
قاچــاق برشــمرد و افزود: احتمــال می رود 
برخی با ســوء استفاده از شــرایط پیش آمده 
به گســترش قاچاق بپردازند، اما به طور حتم 
حاکمیــت که حمایت را در دســتور کار خود 
قرار داده، برنامه های اساســی برای کاهش 

قاچاق خواهد داشت.
فاصله اندک محصولات ایرانی با مشابه 

خارجی
همچنین دبیــر انجمن صنفــی کارفرمایی 
تولیدکننــدگان لوازم خانگــی کوچک گفت: 
همه اعضای این انجمن از این نامه و فرمان 
رهبر معظم انقلاب اســتقبال کردند، زیرا در 

سال های گذشته ثابت کردیم که می توانیم.
ابوالقاسم شانه ساز افزود: اکنون به لحاظ کیفی 
پیشــرفت های خوبی در تولیــد لوازم خانگی 
کوچک حاصل شــده و فقط نگران از دست 
رفتن بازار بودیم، اما با نامه یاد شده مطمئن 
شــدیم کــه از حمایــت و پشــتیبانی لازم 

برخوردار هستیم.
تاکنــون عمــده واردات  بیان داشــت:  وی 
لوازم خانگی مربوط به چهار قلم بزرگ یعنی 
یخچــال و فریزر، تلویزیون، لباس شــویی و 
ظرف شویی و در لوازم خانگی کوچک مربوط 
به جاروبرقــی از 2 برند مطرح کره ای بود و 
در تامین ســایر لوازم خانگی کوچک مشکل 
خاصی بــرای تامین از محصــولات داخلی 

وجود ندارد.
این مقام صنفــی تاکید کــرد: لوازم خانگی 
کوچــک از فنــاوری یا آپشــن های خاصی 
فاصله محصولات  بنابراین  نیست،  برخوردار 

ایرانی با مشابه خارجی بسیار اندک است.
وی ادامــه داد: همچنین بیــش از 70 درصد 
قطعات لوازم خانگــی کوچک از داخل تامین 
می شود و فقط آن دسته از قطعاتی که تولید 
آنهــا صرفه اقتصادی نــدارد را از خارج وارد 

می کنیم.
شانه ســاز تصریح کرد: حمایــت از تولیدات 
داخلی به هیچ عنوان خطــر انحصار را برای 
ایــن صنعت به دنبال ندارد و مقایســه آن با 
صنعتی نظیر خودروســازی اشتباه است، زیرا 
واحدهای زیادی در کشــور در عرصه تولید 

لوازم خانگی فعالیت می کنند.
وی تاکیــد کرد: با وجود حمایت رهبر معظم 
انقلاب، امــا تولیدکنندگان نیــز موظف به 
ارتقــای کمی و کیفــی تولیدات هســتند، 
به طوری که امســال در لوازم خانگی کوچک 
افزایش 20 تا 25 درصدی تولید برنامه ریزی 

شده است.  
دبیر انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان 
لوازم خانگــی کوچک همچنین با اشــاره به 
به ویژه  قاچاق محصولات  همیشــگی  خطر 
در لوازم خانگی کوچک، گفت: به دلیل ارزان 
تمام شدن کالاهایی مانند مواد غذایی، شاهد 
رد و بدل شدن آنها با لوازم خانگی کوچک و 
البسه در مناطق مرزی هستیم که باید از این 

پدیده شوم جلوگیری شود.
لزوم تعریف استراتژی برای صنعت 

لوازم خانگی
همچنیــن رییــس اتحادیــه فروشــندگان 
لوازم خانگــی تهــران در این زمینــه اظهار 
داشــت: ممنوعیت وارداتی که در نامه رهبر 
معظم انقلاب به آن اشاره شده کاملا درست 

اســت و باید از واردات از کشورهایی که در 
زمان تحریم ها ما را تنها گذاشتند جلوگیری 

شود.
اکبــر پازوکی گفــت: باید به جــای واردات 
کالای کامــل مصرفی، به واردات تکنولوژی 
رو بیاوریــم و این واردات فقط از کشــوری 
نظیر کره جنوبی نباشد، بلکه سایر کشورها و 
از جملــه اتحادیه اروپا را نیز مد نظر داشــته 

باشیم.
وی تصریح کرد: مشکل اصلی در این زمینه 
از درون خودمان اســت، جایــی که پس از 
چهار دهه از انقلاب اسلامی هنوز استراتژی 
و راهبردی برای صنعت لوازم خانگی تعریف 
نکرده ایم و در عوض شاهد تعدد انجمن ها و 
تولیدکنندگان هســتیم، در نتیجه امروز تولید 

داریم اما صادرات محور نیستیم.
این مقام صنفی بیان داشــت: اگر تولیدکننده 
داخلی برای خــود رقیبی نبینــد انحصارگر 
می شــود، برای پرهیز از ایــن وضعیت باید 
بتواند فنــاوری وارد کــرده و رقیب داخلی 

داشته باشد.
وی ادامــه داد: نمی توان جلوی ذائقه مردم را 
گرفت و بر این اساس باید روز ذائقه و سلیقه 
برنامه ریزی  مصرف کننده ســرمایه گذاری و 

کرد.
گردش مالی 6میلیارد دلاری و اشتغال 

300هزار نفری صنعت لوازم خانگی
به گزارش ایرنا، ســال گذشــته بیش از 15 
میلیون دســتگاه لوازم خانگی در کشور تولید 
شد. کارشناسان اشتغال مستقیم در این حوزه 
را 300 هزار نفر و گردش مالی ســالیانه در 
صنعت لوازم خانگی کشــورمان را ۶ میلیارد 
دلار عنــوان می کنند. با وجود رشــد تولید 
لوازم خانگی، اما به اذعان همه تولیدکنندگان، 
و  فروشــندگان  اتحادیــه  و  بازاری هــا 
توزیع کنندگان لوازم خانگی، اکنون بین 30 تا 
35 درصد کالاهای موجود در بازار را اجناس 
قاچاق تشــکیل می دهد. همچنین پیشــتر 
مدیرکل صنایع بــرق، فلزی و لوازم خانگی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به 
لوازم خانگی  دلاری  میلیــون   140 صادرات 
در ســال گذشــته، از هدف گذاری صادرات 
200 میلیون دلاری این محصولات در سال 

1400 خبر داد.

آگهی آراء هیات حل اختلاف موضوع ماده یک قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
در اجرای ماده 3 قانون و ماده 13آئین نامه اجرایی قانون یاد شده اسامی افرادی که اسناد عادی یا رسمی انان 
در هیات مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بجنورد مورد رسیدگی و تائید قرار گرفته جهت اطلاع عموم در 
دونوبت به فاصله 15روز در دو نشریه اگهی های ثبتی )کثیرالانتشار و محلی ( به شرح ذیل اگهی می گردد :

بخش دو بجنورد پلاک 1۶8- اصلی اراضی امیریه
از پلاک 1۶8 اصلی فوق به مساحت 28۶/78 متر مربع  ششدانگ یکباب ساختمان مسکونی   -1
بجنورد )شرکت  بهداری شهرستان  اداره  تعاونی  مالکیت رسمی شرکت  از محل  لطفی  ابتیاعی خانم مهدی 

تعاونی مسکن بهداری(  برابر رای شماره 1304-1400 1400/05/12 – کلاسه 13۹۹-0230 
لذا بدین وسیله به فروشندگان و مالکین مشاعی و اشخاص ذینفع در آرای اعلام شده ابلاغ می گردد چنانچه 
اعتراضی دارند باید از تاریخ انتار اگهی و در روستاها از تاریخ الصاق درمحل تا دوماه اعتراض خود رابه اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترضین باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهند 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل ارائه ننماید اداره ثبت مبادرت به صدور سند خواهد نمود ضمنا صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/0۶/30
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1400/07/14

علیخان نادری
رئیس اداره ثیت اسنادو املاک منطقه یک بجنورد

آگهی مزایده نوبت اول
 احتراما در خصوص پرونده فوق الذکر ، محکوم له مریم رضایي و محکوم علیه محمد غلامي فرد فرزند محمد رحیم 

مبنی بر مطالبه مهریه با عنایت به انجام کارشناسی ملک به مشخصات ذیل الذکر : 
مشخصات : ملک واقع در بجنورد میدان بهداری - خیابان کشاورز - کوچه 10 کمالي - نبش کمالي 3- پلاک 28 
به شماره پلاک ثبتي 545 فرعي از 155 أصلي بخش دو بجنورد بازدید بعمل آورده و ضمن بررسي موضوع و روئیت 
حدودات و موقعیت آن به شرح ذیل گزارش می نمایم. ملک شامل شش دانگ عرصه و اعیان به شرح : *عرصه: 
طبق سند مالکیت داراي 11۹.۶5مترمربع با حدودات اربعة شمالا بطول 18.30 متر وصل به ممر عام- شرقا بطول 
۶.55 متر وصل به پلاک 155 اصلي- جنوبا بطول 18.80 وصل به باقیمانده پلاک 155 اصلي - غربا بطول ۶.35 متر 
وصل به ممر عام مي باشد. اعیان : دارای 100 متر مربع زیربنا ساختمان کلنگی با قدمت بیش از 30 سال ساخت - 4 
اتاق - سرویس و حمام در حیاط - کف حیاط بتن - سقف تیرچوبي - پنجره اهني - انشعابات آب ، برق و گاز دارد. 
مالک اقاي محمد غلامي فرد در منزل حضور داشت و انجا محل سکونت ایشان بود. شش دانگ سند بنام مالک است. 
با توجه به موقعیت ملک ، عرف محلي روز و عوامل موثر در ارزیابي ارزش کل ملک فارغ از بدهي به اشخاص حقیقي 
و حقوقي معادل3۶0.000.000 تومان ) سیصد و شصت میلیون تومان ( گردیده است و اینکه پس از سیر مراحل قانونی 
مقرر گردیده ملک مذکور در روز سه شنبه مورخ 1400/07/20 ساعت 12:30و 13:00 از طریق مزایده حضوری در 
محل اجرای احکام مدنی به دادگستری بجنورد به فروش برسد ، بنابراین متقاضیان شرکت در جلسه مزایده میتوانند 
پنج روز قبل از موعد مقرر در این اجرا حاضر و از کم و کیف موضوع مطلع و در صورت تمایل از مورد مزایده بازدید 
نمایند . بدیهی است مزایده از قیمت کارشناسی شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی واگذار خواهد شد و ده درصد مبلغ 
پیشنهادي في المجلس از برنده مزایده اخذ و مابقی مبلغ نیز ظرف یک ماه وصول خواهد شد و در صورت عدم پرداخت 

الباقی )نود درصد( در مهلت مقرر ، مبلغ تودیعی پس از کسر هزینه مزایده به نفعولت ضبط و مزایده تجدید میگردد.
دادورز شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بجنورد -کنعانی 

آگهی مزایده - نوبت اول
ــق و محکــوم  ــاي مهــدي واحــدي صدی ــه: آق ــی کلاســه 000055۶ محکــوم ل ــده اجران ــورد پرون در م
علیــه آقــاي ســینا داوري کــه محکــوم علیــه محکــوم اســت بــه پرداخــت مبلــغ 1/150/000/000  ریــال 
ــاب  ــي الحس ــغ عل ــه و مبل ــوم ل ــق محک ــه آن ، در ح ــر تادی ــارت تاخی ــته و خس ــل خواس ــت اص باب
ــف.1- یخچــال  ــه توقی ــت ب ــا عنای ــت و ب ــي در حــق دول ــم عشــر دولت ــت نی ــال باب 57/500/000  ری
ــال  ــده در ح ــب ش ــر گازی avx 24000 نص ــال 2 - کول ــاز 120/000/000  ری ــری روب ــزر دو مت فیری
ــال  ــتگاه ۹0/000/000 ری ــر دس ــه ارزش ه ــتگاه ب ــک دس ــدی ی ــرح لبخن ــرال ط ــتگاه و جن کار 3 دس
کــه در مجمــوع چهــار دســتگاه 3۶0/000/000  ریــال 3. دودســتگاه پخچــال ســردرب ایســتاده مــارک 
ابــر ســرما هــر یــک بــه ارزش 150/000/000  ریــال 4- یخچــال ویترینــی دو متــری گــروه صنعتــی 

ــدزاده محم
۶0/000/000 ریــال ارزیابــی گردیــده اســت و اینکــه پــس از ســیر مراحــل قانونــی مقــرر گردیــده امــوال 
فــوق در ســاعت 11 الــي 11:30 روز شــنبه مــورخ 1400/07/24 و از طریــق مزایــده حضــوری در محــل 
اجــرای احــکام مدنــی دادگســتری بجنــورد بــه فــروش برســد، بنابرایــن متقاضیــان شــرکت در جلســه 
مزایــده میتواننــد پنــج روز قبــل از موعــد مقــرر در ایــن اجــرا حاضــر و از کــم و کیــف موضــوع مطلــع و 
در صــورت تمایــل از مــورد مزایــده بازدیــد نماینــد . بدیهــی اســت مزایــده از قیمــت ارزیابــی شــروع و بــه 
بالاتریــن قیمــت پیشــنهادی واگــذار خواهــد شــد و ده درصــد مبلــغ پیشــنهادی بایــد قبــل مزایــده بــه 
حســاب ســپرده دادگســتري بــه شــماره 21712۹1822004 واریــز و از برنــده مزایــده اخــذ و مابقــی مبلــغ 
نیــز ظــرف یــک مــاه وصــول خواهــد شــد و در صــورت عــدم پرداخــت الباقــی )نــود درصــد( در مهلــت 
مقــرر ، مبلــغ تودیعــی پــس از کســر هزینــه مزایــده بــه نفــع دولــت ضبــط و مزایــده تجدیــد مــی گــردد

دادورز اجرای احکام -سعید مکبر 
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

پیام تسلیت وزیر ارشاد برای درگذشت فتحعلی 
اویسی

محمدمهدی اســماعیلی در پیامی درگذشت فتحعلی اویسی سینماگر پیشکسوت و خوشنام سینما و 
تلویزیون را تسلیت گفت.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، در متن پیام تسلیت محمدمهدی اسماعیلی آمده است:

»با نهایت تاســف و تاثر مطلع شدیم ســینماگر پیشکسوت و خوشنام سینما و تلویزیون جناب آقای 
فتحعلی اویسی به رحمت حق شتافت.

بی شــک هنر آفرینی های برجسته آن فقید سعید در نقش های متفاوت در اذهان تک تک مردم هنر 
دوست به یادگار مانده است.

اینجانب فقدان ایشان را به خانواده آن مرحوم و جامعه هنری کشور تسلیت می گویم و از درگاه خداوند 
متعال غفران و رحمت الهی خواستارم.«

ویشکا آسایش بهترین بازیگر زن جشنواره فیلم 
زمستان شد

ویشکا آسایش برای بازی در فیلم سینمایی »گورکن« جایزه بهترین بازیگر زن دهمین جشنواره فیلم 
زمستان آمریکا را از آن خود کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی فیلم، با برگزاری مراسم پایانی دهمین دوره 
از جوایز فیلم »زمستان« در نیویورک آمریکا، فیلم سینمایی »گورکن« به کارگردانی کاظم ملایی و 
به تهیه کنندگی سینا سعیدیان، موفق به دریافت جایزه بهترین فیلم مستقل و جایزه بهترین بازیگری 

زن برای ویشکا آسایش از این رویداد سینمایی شد.
ویشکا آسایش چندی پیش نیز برای فیلم سینمایی »گورکن« نامزد دریافت جایزه بهترین بازیگر زن 
از یازدهمین جشنواره  فیلم کوئینز ورلد آمریکا شد و در نوزدهمین جشنواره بین المللی فیلم ریورساید 

آمریکا نیز توانست جایزه بهترین بازیگری زن را به دست آورد.
»گورکن« ســال گذشته برای اولین بار در بیست  و سومین جشنواره فیلم شانگهای به نمایش درآمد 
و تاکنون با نمایش در 45 جشــنواره  بین المللی، 17 جایزه  جهانی کسب کرده است. علاوه بر ویشکا 
آسایش، بازیگران دیگری از جمله حسن معجونی، مهراوه شریفی نیا، بهنوش بختیاری، رضا بهبودی، 

مهدی حسینی نیا، سیاوش چراغی پور و گوهر خیراندیش نیز به ایفای نقش پرداخته اند.
امســال دهمین دوره جوایز فیلم زمســتان )Winter Film Awards( از تاریخ 23 سپتامبر تا 2 اکتبر 

2021 )اول تا دهم مهرماه1400( بصورت حضوری در شهر نیویورک آمریکا برگزار شد.

 اکران رایگان ۷ فیلم سینمایی
 در هفته  ملی »کودک«

به مناســبت هفته  ملی »کودک«، 7 فیلم سینمایی از ســاخته های کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان از 1۶ تا 22 مهر هر روز به صورت رایگان در فضای مجازی اکران می شود.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان، در هفته  ملی کودک هر روز یک فیلم ســینمایی در کنار یک انیمیشن و 

یک فیلم تئاتر به شکل رایگان در پرتال کانون اکران رایگان می شود.
در اولین روز از هفته  ملی کودک و همزمان با روز جهانی کودک، فیلم »ضربه فنی« کاری از غلامرضا 

رمضانی نمایش داده می شود.
»مســیر عشــق« به کارگردانی یدالله صمــدی در روز دوم )17 مهر(، »دوچ« بــه کارگردانی امیر 
مشهدی عباس در روز ســوم )18 مهر( و »پدافند غیرعامل« کاری از رضا حیدرنژاد برای روز چهارم 

)1۹ مهر( اکران می شوند.
همچنین »هامون و دریا« ســاخته  ابراهیم فــروزش در روز 20 مهر و »پایان رویاها« به کارگردانی 
محمدعلی طالبی در روز 21 مهر در پرتال کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان اکران خواهند شد.
در روز پایانی نیز همزمان با 22 مهر »اقیانوس پشــت پنجره« بــه کارگردانی بابک نبی زاده اکران 

می شود.
این فیلم ها هر روز به مدت 24ساعت در پرتال کانون به نشانی cinema.kpf.ir به صورت رایگان در 

دسترس علاقه مندان است.
در روزهای اعلام شده در این پرتال، هر روز یک فیلم تئاتر در کنار یک انیمیشن از ساخته های کانون 

نیز به رایگان اکران خواهند داشت.
هفته  ملی کودک امسال با شعار »حال خوش کودکی، رنگ خوش زندگی« در سراسر ایران از 1۶ تا 
22 مهر برگزار خواهد شد و با توجه به شرایط کرونایی شهرها، برنامه ها به 2 شکل مجازی و حضوری 

طراحی شده اند.

مرگ کارتونیست توهین کننده به ساحت پیامبر 
اسلام )ص(

کارتونیست سوئدی که با تصویر کردن پیامبر اسلام )ص( موجب خشم مسلمانان جهان شده بود در 
تصادف رانندگی کشته شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از آسوشیتدپرس، لارس ویلکس، کارتونیست سوئدی که 
تصویری موهن از حضرت محمد )ص( کشــیده بود و موجب خشم مسلمان جهان شده بود، در یک 

تصادف رانندگی کشته شد.
وی در حالی که با دو پلیس محافظ در حال راندن در جاده نزدیک شهر مارکارید در جنوب سوئد بود 

با یک کامیون تصادف کرد و همه سرنشینان خودرو کشته شدند.
گفته شده راننده تراکتور در حال حاضر در بیمارستان بستری است و در بیانیه پلیس آمده است هنوز 

معلوم نیست این تصادف چگونه رخ داد.
این کارتونیســت 75 ساله پس از کشیدن تصاویر از پیامبر اسلام )ص( و مواجهه با خشم مسلمانان 

تحت محافظت پلیس زندگی می کرد.
کاریکاتور ویلکس سال 2007 منتشر شد و از آن پس وی تحت حفاظت پلیس سوئد بود.

این کارتون یک سال پس از انتشار کاریکاتورهای پیامبر در یک روزنامه دانمارکی منتشر شده بود.
آن زمان و پس از انتشار این تصویر موهن، نخست وزیر وقت سوئد با سفیران 22 کشور مسلمان دیدار 

کرد تا تاسف خود را از این امر ابراز کند.

هیات داوران جشنواره مکزیک از »جنایت 
بی دقت« تقدیر کردند

فیلم »جنایت بی دقت« به کارگردانی شهرام مکری موفق شد، تقدیرنامه ویژه هیات داوران را از بخش 
اصلی مسابقه بین الملل جشنواره گوآنا )GUANA ( مکزیک به دست آورد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، بیست و چهارمین دوره جشنواره گوانا مکزیک شب 
گذشته به پایان رسید.در بیانه هیات داوران این فستیوال آمده است؛ »این جایزه به خاطر جستجوی 
جســورانه در ارتباط بین زندگی و داستان ها و همینطور احترام پرشور به سینما به عنوان زبان دوران 
ما؛ به فیلم جنایت بی دقت داده شد«همچنین در این مراسم جایزه بهترین فیلم این بخش به »زمین 
بازی« از بلژیک رسید. این فیلم پیش از این موفق به دریافت جایزه فیپرشی در فستیوال کن شده بود.
نسرین میرشــب از کمپانی دریم لب پخش جهانی »جنایت بی دقت« را برعهده دارد،  این فیلم  به 
زودی در بخش مسابقه جشــنواره OLHAR برزیل به نمایش در می آید.»جنایت بی دقت« بیش از 
یک سال پیش و برای اولین بار در جشنواره ونیز نمایش داده شد و جایزه بهترین فیلم نامه ارژینال از 
انجمن منتقدان ونیز را دریافت کرد.نگار اسکندرفر تهیه کننده فیلم ابراز امیدواری کرده که »جنایت 
بی دقت« پاییز امسال در ایران اکران شود.این فیلم محصول »موسسه فرهنگی هنری کارنامه« است
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برهنــه، زمزمــه و اشــک رو به 
دروازه های حرم آقا علی بن موسی 
الرضا )ع(! این ها خلاصه ای است 
از حال و هوای این روزهای مشهد.
هرچند که دوسالی می شود که کرونا 
ســفر هیات هــای عــذادار را در ایام 
شــهادت امام رضا کمتر کرده است و 
امســال هم بر اساس آخرین تصمیم 
ستاد اســتانی مقابله با کرونا خراسان 
رضوی، پیــاده روی کاروانــی زائران 
پیاده برای ایام عذاداری روزهای پایانی صفر ممنوع شد، 
اما مگر می شــود قطعه ای از بهشــت روی زمین باشد و 

شلوغ نباشد؟
اشک هایی که روی گونه می غلتد

روز گذشــته من هم از خانه بیرون زدم و در سیاه پوشی 
خیابان ها، مردمی را دیــدم که در کوچه پس کوچه های 
این شــهر شلوغ، عاشــقانه رو به سوی حرم اما رضا )ع( 
گام برمی دارنــد. همین که گنبد و گلدســته را می بینند، 
دســت و پایشان می لرزد و دست بر ســینه می گذارند و 
خم می شــوند و سلام می دهند. چشمشان به سمت درب 
حرمش می چرخد و اشک هایشــان روی گونه می غلتد و 

هیچ کس از حس و حالشان باخبر نمی شود.
در دنیای من تمام این افــراد و تصویرها حرف بودند. از 
حال و هوای زائران پیاده حــرم مطهر رضوی گرفته، تا 
آداب و رســوم مردم مشــهد. در مسیر با عده ای هم قدم 
شدم و آنچه می خوانید شــرحی از صحبت های دوستانه 

یک خبرنگار با مردم است.
عزاداری زنان نوغان مشهدی 

اصلا حال و هوای ایام عذاداری ها در مشــهد با همه جا 
فرق می کند. در خیابان هــای منتهی به حرم هرکس به 

نوعی برای زائرین پیاده خدمت رسانی می کرد. 
ابتدای مســیر را با زن مسنی هم قدم میشوم که صدای 
عصایش را دوست داشــتم. می گفت هرسال، هفته آخر 
صفر را هر روز به حرم می رود و روز شهادت امام رضا)ع( 
را هرکجا هم که باشد، باید خود را در این خیابان ها ببیند. 
با لحــن مهربانی می گفت: »تو جوانــی و آئین های این 
روزها را خوب بلد نیســتی« گفتــم »یکی از اینهایی که 
نمی دانم را بگو«. گفت: یکی از مراسم ماندگار در سالروز 
شهادت امام، آیین عزاداری زنان نوغان مشهدی است که 

از 1200 سال پیش برقرار مانده است.
تعریف می کــرد: زنان محله نوغان 1200 ســال پیش، 
زمانی که از شــهادت مولا امام رضا علیه الســلام باخبر 
شــدند، برای تشــییع پیکر مطهر حضــرت ثامن الحجج 

علیه السلام، مهریه های خود را به همسرانشان بخشیدند 
و اجازه گرفتند و برای مراسم تشییع حضرت راهی شدند. 
با اینکار غریب نوازی و مهمان نوازی را به نمایش گذاشتند 

و در تاریخ ماندگار شدند.
ســوگواری زنان نوغان مشهدی هرسال از صبح شهادت 
حضرت شــروع و با حرکت به سوی حرم مطهر امام رضا 

علیه السلام تمام می شود.
امام رضا رویش را زمین نمی اندازد

کمی دورتر پســر بچه ای حدودا 14 ســاله، سبد میوه ای 
را در قالب میز اســتفاده کرده بــود و کفش های زائرین 
را واکس مــی زد. خنده رو و خوش برخورد بود و چنان با 
ظرافت ایــن کار را انجام می داد که گویی خروارها نذر و 

نیاز در دل دارد.
آنطرف تر در یک ایســتگاه صلواتی؛ دمنوش به لیمو به 
زائــران می دادند و به فاصله کمــی، جوانی بود که رو به 
حرم روی زمین نشســته بود و در عالم خود سینه می زد. 
سینی چای را روی سرش گذاشته بود و انگار اصلا در این 
دنیا نبود. به سراغش که رفتم می گفت می داند که امروز 
حاجت روا می شــود و قرار نیست دســت خالی بازگردد. 
می گفت نیت که خدمت به زائر باشــد، امام رضا رویش 

را زمین نمی اندازد.
جمعی از اصحاب رسانه استان و همکارانمان هم مراسم 

تنظیف نمادیــن محورهای منتهی به حــرم را در قالب 
پویش »پاکیاران حریم رضوی« و با هدف تکریم خدمات 

پاکبانان مشهدی برگزار کرده بودند.
حاجتت را به زبان آوری یا نه مهم نیست 

در خیابان دیگری به زائرین مســن ویلچــر می دادند و 
اگر نیاز داشــتند همراهی شان می کردند. پیرمردی هم با 
روپوش سبز اســپری الکل به دست داشت و دست های 

عابرین را ضدعفونی می کرد.
در یکی از کوچه های فرعی مرد میانسالی به همراه دختر 
کوچکش به دیوار تکیه زده بودند. به سراغشــان رفتم و 
گفت که از تبریز به عشق امام رضا و برای حاجت گرفتن 
آمده اند. لهجه شیرینی داشت و خلاصه حرف هایش این 
بود که حاجتت را به زبان آوری یا نه مهم نیســت، سلام 

که بدهی حس می کنی اینجا وطن توست.
ما در مشهد نائب الزیاره هستیم 

راه رفتــن و حــرف زدن و نــگاه کردن به ایــن آدم ها، 
دلتنگی هایم را تســکین می داد و بــا ورود به حرم ثامن 

الحجج بار دوشم هم سبک شد.
فردا هم شهادت علی بن موسی الرضا است و بازهم مسیر 
شــهدا تا حرم را پیاده می روم. ما در مشــهد نائب الزیاره 
هســتیم و هــر گام را با نیت دل شکســته از کســانی 
برمی داریم که این روزها دلشان در این شهر بهشت است.

»قهرمان«مسافرنیویورکشد برگزاریجشنوارهملیزیباییاسباصیلترکمندر
خراسانشمالی

فیلم سینمایی »قهرمان« در بخش سینمای جهان جشنواره 
بین المللی همپتونز در نیویورک به نمایش گذاشته می شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، بیست 
و نهمین جشــنواره بین المللی فیلم همپتونز از تاریخ 7 تا 13 
اکتبــر )15 تا 21 مهر( در نیویورک برگزار می شــود و فیلم 
»قهرمان« به نویســندگی و کارگردانــی اصغر فرهادی در 
بخش ســینمای جهان این رویداد در کنار »تیتان« ســاخته 
»جولیا دوکورنــو« فیلم برنده نخل طلای جشــنواره کن، 
»ماشین من را بران« از »ریوسکو هاماگوچی«، »دست خدا« 
به کارگردانی »پائولو سورنتینو«،  »مامان کوچک« از »سلین 
سیاما«، »سوغاتی 2« از »ژوانا هاگ« و »برترین آدم دنیا« 

ساخته »یوآخیم تریه« به نمایش گذاشته می شود.
آخرین ســاخته فرهادی در نخســتین نمایش جهانی خود 
امســال در جشنواره فیلم کن رونمایی شد و در نهایت جایزه 

بزرگ هیات داوران را به خود اختصاص داد. 
»قهرمان« قرار اســت از تاریخ 7 ژانویه 2022 )17 دی ماه( 
در ســینماهای آمریکا و از 21 ژانویه از سوی سامانه نمایش 

آنلایــن آمازون پرایم اکران شــود. امیر جدیدی، محســن 
تنابنده، فرشته صدرعرفایی و سارینا فرهادی در کنار جمعی 
از بازیگران بومی در شــهر شــیراز مقابل دوربین این فیلم 
رفته اند.»قهرمان« پس از رونمایی در جشنواره کن و کسب 
جایزه بزرگ هیات داوران به چندین جشنواره از جمله تورنتو، 
ســارایوو در بوسنی و هرزگوین، ملبورن استرالیا، افق های نو 
در کشور لهستان و میامی، لندن، بوسان، زوریخ، آداناو مونت 

کلر و کلن نیز دعوت شده است.

رییس هیات سوارکاری بجنورد گفت: شانزدهمین جشنواره 
ملی اســب اصیل ترکمــن با رعایت کامل شــیوه نامه های 
بهداشتی، ســوم آبان ماه در مرکز اســتان خراسان شمالی 

برگزار می شود.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقــل از ایرنا، روز 
گذشته روح الله کلهر اظهار داشت: این استان به عنوان یکی 
از قطب های پرورش اســب اصیل ترکمن هر ســاله میزبان 
رقابت های ملی زیبایی اســب اصیل ترکمن بود که به دلیل 
شیوع ویروس کرونا، این جشــنواره از سال ۹8 در خراسان 

شمالی برگزار نشده بود.
وی هدف از برگزاری این جشــنواره را معرفی جایگاه ویژه 
اسب اصیل ترکمن در کشور دانست و گفت: در این جشنواره 
زیبایی، اسب هایی از استان های خراسان رضوی، گلستان، 

سمنان و  تهران حضور خواهند داشت.
کلهر افزود: همچنین این دوره از جشنواره زیبایی اسب اصیل 

ترکمن با حضور داوران بین المللی برگزار می شود.

وی یادآور شــد: در استان خراسان شــمالی هزار و 500 سر 
اســب وجود دارد که 400 سر اسب آن در شهرستان بجنورد 

و روستاهای اطراف آن نگهداری می شود.
اسب ترکمن دارای سه نژاد آخال تکه، یموت و چناران است 
و کارشناسان مرتبط با این حوزه بر این باورند که آخال تکه 
جزو زیباترین و قیمتی ترین اسب ترکمن بوده و محل زیست 

این گونه نیز بیشتر در ایران و ترکمنستان است.

نتایجتحقیقبرکتبخطینفیسموزهآستانقدسرضوی
با  میکروبیولوژی  و  زیست شناسی  پژوهشگران 
انجام یک مطالعه باکتری های جداشــده از پنج 
اثر نفیس موجود در موزه آستان قدس رضوی 

را شناسایی کردند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایســنا، تجزیه زیســتی مواد آلــی یا فرآیند 
پوســیدگی توسط میکروارگانیســم هایی مانند 
باکتری ها و قارچ ها ایجاد می شــود. این فرآیند 
بسیار با اهمیت اســت؛ چرا که باعث برگشت 

مواد آلی به چرخه عناصر می شود.
اما رخ دادن همین فرآیند فرســودگی زیستی 
در مــورد آثار مــوزه ای و آرشــیوی، مطلوب 
نیســت و موجب از دســت رفتن اطلاعات با 
ارزش می شــود. به همین دلیل پژوهشــگران 
با روش های مختلف در پــی جلوگیری از این 

فرآیند و آسیب های آن هستند.
بر همین اســاس پژوهشــگران زیست شناسی 

و میکروبیولوژی با انجــام یک مطالعه، برخی 
نسخ نفیس خطی نگهداری شده در مرکز اسناد 
آستان قدس رضوی مشهد را از نظر آسیب های 
باکتریایی بررســی کردند. در این مطالعه پس 
از نمونه بــرداری از پنج اثر نفیس، با روش های 
بررســی  مورد  باکتریایی  آلودگی های  مختلف 

قرار گرفت.
در این ارزیابی، در مجموع 72 سویه باکتریایی 
جداســازی شــد که از میان آن ها 28 سویه با 
روش مولکولی شناســایی شدند و غالب آن ها 
 )Firmicutes( فرمیکوت ها به شــاخه  مربوط 
بودند. باکتری Bacillus atrophaeus با 38.۶ 
درصد، دارای بالاترین فراوانی بود. بررسی های 
این مطالعه نشــان داد که گونه های باکتریایی 
 Bacilkus و   Staphylococcus hominis
altitudinis تنها در نمونه های مربوط به هوای 

مخازن نگهداری این آثار، جداسازی شدند.

بر اســاس یافته های محققــان، تقریباً نیمی از 
جامعه میکروبی کتب و هوای مخزن با یکدیگر 
مشــابه بودند و این موضوع نشــان دهنده این 
است که احتمالا آلودگی میکروبی آثار، به دلیل 
آلودگی هوای مخازن اســت. همچنین حضور 
باکتری های مشــابه )23.5 درصــد( در هوای 
اتــاق بافری و هوای مخــزن، تأییدکننده این 
مسئله بود.نتایج حاصل از این پژوهش، حضور 
باکتری ها را در بسترهای کاغذی و چرمی کتب 
بررسی شده، به خوبی نشــان می دهد. به گفته 
پژوهشــگران این تحقیق؛ شناخت آلاینده های 
باکتریایــی هوا، می تواند بــه بهبود روش های 
تهویــه  مخــازن و کتابخانه هــا و  انتخــاب 
روش های کارآمد بــرای حفاظت و مرمت آثار 

مکتوب، کمک فراوانی کند.
در انجام این تحقیق ســمیرا بهدانی، معصومه 
بحرینی، لیلا شکرزاده، میرزا محمدرضا شریف 

دانشگاه  زیست شناســی  پژوهشــگران  مقدم؛ 
فردوســی مشــهد، به همراه پریسا محمدی از 
گروه میکروبیولوژی دانشگاه الزهرا و علی اصغر 
ثابت جازاری از ســازمان کتابخانه ها، موزه ها و 
مرکز اســناد آســتان قدس رضوی، با یکدیگر 

مشارکت داشتند.

یافته های این مطالعه، تابســتان ســال جاری 
به صــورت مقاله علمــی با عنــوان »مطالعه 
آلودگی هــای باکتریایــی برخی آثــار مکتوب 
نفیس مرکز اســناد آســتان قدس رضوی« در 
مجلــه پژوهش های ســلولی مولکولی )مجله 

زیست شناسی ایران( منتشر شده است.


